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Srbija bi ove godine konačno mogla da dobije ambasadore i generalne konzule u oko trećini
trenutno upražnjenih mesta u diplomatsko-konzularnim predstavništvima zemlje u svetu, a
ministar spoljnih poslova Nikola Selaković uveren je da će najveći broj tih mesta biti popunjen i
to, kako ističe, najboljim mogućim ljudima.  

„U narednoj godini, uveren sam da će doći do popunjavanja najvećeg broja tih upražnjenih
mesta", rekao je Selaković za Tanjug, i istakao da se taj posao obavlja postupno, jer država želi
da pokaže da ima kvalitetan kadar, koji će interese Srbije zastupati na najbolji mogući način.

Šef srpske diplomatije podseća da je u jednom broju predstavništava već istekao
četvorogodišnji mandat ambasadorima i generalnim konzulima, tako da će se ući i u postupak
imenovanja novih, nakon njihovog opoziva.

Među 'upražnjenim' mestima je i ambasador Srbije u Kini.

„Vredno radimo na iznalaženju najboljeg mogućeg rešenja za našeg novog ambasadora u Kini i
kao što smo jednog od najboljih ljudi u državnom sistemu, poslali za ambasadora u SAD, koji
će, siguran sam obavljati funkciju na najbolji mogući način, uveren sam da će tako biti i za
ambasadora u Pekingu", rekao je Selaković.

Ministar, koji je spoljnopolitički resor u vladi preuzeo pre nešto više od dva meseca, ističe da su
se okolnosti u svetu, kao i pozicija Srbije u njemu promenili, ali se spoljnopolitički ciljevi Srbije
ne menjaju: zemlja ostaje strateški posvećena evropskim integracijama, a, zajedno sa putem u
EU, jačaće i tradicionalna prijateljstva sa Rusijom i Kinom, uz uzdizanje na viši nivo i jačanje
novih partnerskih odnosa sa SAD.

„Na važnom mestu za Srbiju su i odnosi u regionu, dobrosusedski odnosi, regionalna saradnja,
jer se to uklapa u set naših uslova evropskog puta. Ali, i bez evropskog puta, uvek je važno kraj
koga živite, sa kim živite, kakve su vam komšije i kakvi su odnosi u komšiluku", kaže Selaković.

Ističe i da je od neprocenjivog značaja pitanje Kosova i Metohije, kao glavnog nacionalnog i
državnog pitanje Srbije i sprskog naroda.

„Kada kažem da se okolnosti menjaju, ali ne i ciljevi - naš cilj je i pre sedam godina bila EU,
evrointegracije, ali pogledajte koji nam je tada bio prostor za delovanje, kada govorimo o
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ekonomskom aspektu, a koji je danas. Promenile su se okolnosti, a onda prilagođavate svoje
delovanje tim promenjenim okolnostima, što je moguće više", kaže Selaković.

Podseća da je spoljnopolitičke prioritete u 2021. godini naveo i predsednik Republike, a da su
očuvanje mira i stabilnosti u regionu apsolutni prioritet.

„Samo u mirnom i stabilnom regionu Zapadnog Balkana i Jugoistočne Evrope, Srbija može da
se razvija i ekonomski, i kulturno, naučno, u svakom pogledu. Mir i stabilnost u regionu su 'sine
qua non', bez koga nema razvoja i napretka. Srbija se ponašala, ponaša se i ponašaće se kao
faktor koji stabilizuje čitav region, koji region drži u miru, pokazujući da je to onaj region koji
svima najviše doprinosi", rekao je Selaković.

Odnosi u regionu su uvek kompleksni, a region je, primećuje ministar Selaković, na našu veliku
žalost, opterećen pitanjima na koja ne možemo da utičemo, a koja se tiču prošlosti.

Pristup Srbije je da se traži prostor da se utiče na ono što se dešava danas i što će se dešavati
u budućnosti.

U tom smislu, navodi i da je inicijativa tzv. „mini šengena", za tržišno objedinjavanje regiona,
koja je potekla od Aleksandra Vučića i naišla na pozitivan odgovor premijera Albanije i Severne
Makedonije, jedna od mogućnosti da se za region učini mnogo više.

„Da pokažemo koliko možemo da učinimo više ako nastupamo zajednički i ako tražimo
zajedničke imenioce, a ne ono što nas razdvaja i deli", ukazuje Selaković.

Kad je reč o odnosima sa SAD, Selakvić navodi da ne bi trebalo očekivati da velike države
menjaju stavove onako kako bismo mi voleli, želeli ili kako mi zamišljamo, ali da je važno što je i
sam ambasador u Vašingtonu, Marko Djurić, naglasio da kao svoj zadatak, između ostalog, vidi
i uticaj na promenu klime u bilateralnim odnosima sa SAD, kao najvažnijom državom u svetu sa
kojom je naša loša komunikacija u prošlosti ozbiljno uticala na položaj srpskog naroda i Srbije.

„Uveren sam da će Djurić ozbiljno raditi na tome, sa predsednikom Vučićem, premijerkom
Brnabić, Ministarstvom spoljnih poslova, i da će u značajnoj meri doprineti promeni te klime",
rekao je Selaković.

Ističe da je za Srbiju od izuzetne važnosti da partnerske odnose sa SAD uzdigne na viši nivou.

„To je država sa kojom u mnogim oblastima tesno sarađujemo i država sa kojom moramo da se
trudimo, i da ne odustajemo od toga, da nalazimo ono što su nam zajedničke, dodirne tačke,
ono što je i dobar primer naše saradnje u prošlosti i da stvaramo prostor za takvu saradnju i u
budućnosti", zaključio je Selaković.

Izvor: Tanjug
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